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وزیر راه و شهرســازی گفت: راه آهن قزوین - 
رشت و مسیر جایگزین تبریز تا پایان سال جاری 

افتتاح می  شود. 
محمد اسلامی افزود: مســیر جایگزین خط تبریز تا 
بســتان آباد در حال تکمیل ریل گذاری می باشد و پس 
از پایان عملیات روســازی و ریل گذاری دو پل یک هزار 
متری واقع در مســیر تبریز به بستان آباد، پروژه تکمیل و 

راه آهن جایگزین به تبریز متصل می شود.
عملیــات اجرایــی راه آهن مراغه - ارومیه از ســال 
1380 پنــج هزار و 131 میلیارد ریال اعتبار برای احداث 
آن هزینه شــده این پروژه بــزرگ در دولت تدبیر و امید 

محقق شده است.
85 کیلومتــر از خط آهن مراغــه - ارومیه در حوزه 
استحفاظی آذربایجان شرقی و بقیه در محدوده آذربایجان 
غربی قرار دارد و با بهره برداری آن یکی از مطالبات دیرین 

مردم ارومیه و دیگر شهرهای استان برآورده شد.

 یک طرح سرمایه گذاری با حضور معاون 
وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانوردی، استاندار سیستان و بلوچستان 
و شماری از مسئولان محلی در بندر چابهار 

کلنگ زنی شد.
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی در حاشیه 
این مراسم گفت: طرح ساخت انبارهای چند منظوره 
نگهداری کالا با ســرمایه گذاری 128 میلیارد ریال 
توسط بخش خصوصی در بندر شهید بهشتی چابهار 

کلنگ زنی شد. 
محمد راســتاد افزود: مدت زمان ســاخت این 
پروژه 2 سال است و در زمینی به مساحت 25 هزار 
مترمربع و مساحت انبار 18 هزار مترمربع با ظرفیت 

سالانه 600 هزارتن ساخته خواهد شد.
وی بیان کرد: با بهره برداری از این پروژه زمینه 
 اشــتغالزایی 21 نفر به صورت مستقیم و 200 نفر 

به صورت غیرمستقیم فراهم می شود.

کرج- خبرنگار کیهان:
شهردار  کرج گفت: تاکنون حدود 70 درصد 
از مسیر بزرگراه شمالی کرج آزادسازی شده 

است.
علی اصغر کمالی زاده در نشســت سرپرســت 
استانداری البرز با مشاورین و پیمانکار پروژه بزرگراه 
شمالی کرج، اظهار داشت: بزرگراه شمالی کرج قبل 
از رودخانه کرج شروع و به  طول 17 و نیم کیلومتر 
تا بهشــت ســکینه با 11 تقاطع و 20 دستگاه پل 

ادامه پیدا می کند.
وی با بیان اینکه اگر طرح مهم بزرگراه شمالی 
کرج   کلنگ زنی نمی شد، ظرفیت بالای پروژه ادامه 
بزرگراه همت به البرز در جهت کاهش بار ترافیکی 
و تسهیل در تردد مســافران بلا استفاده و مغفول 
باقی می ماند، افزود: این طرح به نوعی کریدورهای 
شمالی کرج را به یکدیگر متصل می سازد، و جذب 
مساعدت ملی برای تسریع در روند اجرایی این پروژه  

الزامی و حایز اهمیت است.
شهردار  کرج ادامه داد: دولت  می تواند شهرداری 
کرج را در اجرای این طرح یاری کند و با تخصیص 
50 درصد اعتبــار لازم در بخش های مختلف و از 
طرق گوناگون نسبت به اجرای هرچه سریع تر این 

طرح اقدام لازم را صورت دهد.
کمالــی زاده با اعلام اینکه شــهرداری کرج از 
پذیرش اوراق مشارکت یک یا دو ساله برای تامین 
نیــاز مالی این طرح بزرگ فرا اســتانی اســتقبال 
می کند، با اشــاره به پیشــرفت 40 درصدی پروژه 
بزرگراه  شــمالی کرج، گفت: توسعه کلانشهر کرج 
در غرب و جنوب این منطقه با ســرعت بیشتری 
امکان پذیر خواهد شــد وی افــزود: 58 کیلومتر از 
مسیر آزادراه چرمشهر-آبیک در حوزه استان البرز 
قــرار دارد و با تکمیل این پروژه بار ترافیکی اتوبان 
تهران-کرج و کرج-قزوین به طور چشمگیری کاهش 

پیدا می کند.

تالاب بی آب
تالاب شادگان ماجرای غم  انگیزی دارد که حاصل اجرای یک طرح 
کارشناســی  نشده است که ماجرای آن از زمستان سال 68 با  عنوان 

طرح توسعه نیشکر و صنایع جانبی آن، آغاز شد.
 تا آن زمان 30 هزار هکتار از اراضی خوزستان زیر کشت نیشکر 
قرار داشــت، در طرح توسعه قرار شد که این اراضی حدود سه برابر 

توسعه پیدا کند و به 86 هزار هکتار برسد.
کارشناسان با این طرح مخالفت کردند اما از آنجایی که دولت وقت 
برای اینکه نشان دهد در مسیر سازندگی در حال حرکت است بی اعتنا 

به نظر کارشناسان، با تبلیغات پر سر و صدا این طرح را اجرا کرد.
این پــروژه به منابع آب بالایی نیاز داشــت از طرف دیگر برای 
آماده سازی این طرح ده ها  هزار هکتار اراضی شور استان را آب  شویی 

کردند تا برای کشت نیشکر آماده کنند. 
میلیاردها مترمکعب آب شیرین رودخانه ها به اراضی شور و قلیایی 
سرازیر و نمک استخراج  شده این عملیات وارد رودخانه و از آنجا به 

هورالعظیم و اروند رود منتقل شد.
گردانندگان پروژه نیشــکر که نیاز داشــتند به هــر ترتیب آنرا 
به ســرانجام برســانند نمک محلول آلوده را به تالاب شــادگان در 
حســاس  ترین ناحیه استان خوزســتان هدایت کردند، انجام چنین 
اقدامی، تیر خلاص را بر جلگه حاصلخیز خوزستان زد و تالاب شادگان 

رفته  رفته به معدن نمک تبدیل شد.
پروژه  با ولع لجام  گسیخته به اجرا درآمد و تخریب ها و شکست ها 
با تزریق بی حســاب و کتاب پول مخفی نگه داشته شد، درحالی که 

تخریب طبیعت دیگر نمی توانست پنهان بماند.
این ماجرا که از زمان دولت ســازندگی آغاز شده بود ادامه پیدا 
کرد و... وزارت نیرو مسئول تأمین حق آبه تالاب شادگان است و طبق 
مطالعات سازمان آب و برق خوزستان، حق آبه تالاب شادگان را حدود 

یک میلیارد و 600 میلیون مترمکعب اعلام کرده اند.
با این وجود تاکنون مصوبه تأمین حق آبه تالاب شــادگان محقق 
نشــده و تمام ارقام تعیین شــده برای حق آبه این تالاب تنها روی 

کاغذ است.
در حال حاضر تالاب شادگان ماهیت اصلی خود را از دست داده 
اســت و اگر بتوانیم دوباره آب شــیرین به این تالاب وارد کنیم این 

زیستگاه دوباره احیا می شود.
تنها راه نجات تالاب شادگان تأمین حق  آبه این تالاب از رودخانه 
جراحی است ولی متأسفانه به دلیل اینکه آب در چهار شهر بالادست 
رودخانه شامل بهبهان، رامشیر، رامهرمز و شادگان مدیریت نمی شود 

از این رودخانه آبی به تالاب شادگان نمی رسد.
معاون محیط طبیعی اداره کل محیط زیست خوزستان می گوید: 
در حال پیگیری تأمین حق آبه تالاب شادگان هستیم ولی وزارت نیرو 
اظهار می کند که آب پشت سد مارون به اندازه ای نیست که بتوانیم 

آب به تالاب شادگان وارد کنیم.
مولا معتقد است در حال حاضر میزان دبی ورودی آب به تالاب 
شادگان کمتر از پنج مترمکعب بر ثانیه است و قسمت جنوبی تالاب 

شادگان کاملا خشک شده است.
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی هم معتقد است: 
اندک  آب موجود در تالاب شادگان زه آب های نیشکر است که زیست 

بوم این تالاب را با خطرات جدی مواجه کرده است.
جواد کاظم  نسب با بیان اینکه تالاب ها سرمایه های ارزشمند هر 
کشوری هستند، تاکید می کند همه مسئولان باید نسبت به احیای 

تالاب های استان توجه کنند.
تالاب بین المللی شــادگان یکی از تالاب های بزرگ ایران است. 
این تالاب در جنوب غربی ایران در جنوب شــهر شادگان در استان 

خوزستان واقع شده است. 
152 گونــه پرنــده و40 گونه پســتاندار در این تالاب زیســت 

می کنندکه مهم ترین آنها دلفین بینی بطری است. 
سید کریم بحرینی

امام جمعه بیله سوار مغان از وضعیت 
انتقاد  خودروها و خودروسازان داخلی 
کرد و گفت: آنها در این چند ماه به انحاء 

مختلف امتحان های بدی پس داده اند. 
حجت الاسلام اصغر جدایی در جمع مردم 
بیله ســوار افزود: خودرو سازان اصلا به فکر 
مردم نیســتند ، آنها بخاطر هدف قرار دادن 

سود خود از چشم مردم افتادند.
وی ادامــه داد: ای کاش مــردم مــا به 
حدی از رشــد و بالندگی برسند که خودرو 
نخرند تا خودروسازان این همه از نیاز مردم 

سوءاستفاده نکنند.
او بیان کرد: از دستگاه قضا انتظار داریم 
کــه با صلابت و قاطعیت بــه میدان بیاید و 

خودروســازان فرصت طلب، سودجو و گران 
فروش را به سزای اعمال شان برساند.

او همچنین با اشاره به اینکه تورم مهم ترین 
عاملی اســت که موجب کاهش ارزش پول 
ملی می شــود تشــریح کرد: تورم عواملی 
نظیر تضعیــف تولید ملی، رها بودن دلالان 
در اقتصاد کشــور ، افزایش افسار گسیخته 
نقدینگــی و کنترل ضعیف بــازار را دارد ، 
وقتــی 28 هزار میلیــارد دلار ارز دولتی به 
وارد کننده های کالاهای اساسی و مهم داده 
می شود و عده ای از آنها جنس وارداتی خود 
را به قیمت ارز آزاد می فروشند و میلیاردها 
دلار یک شبه سود می کنند معلوم است که 

تورم ایجاد می شود.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی گفت: دولت سال ها قبل قول اجرایی 
شدن طرح های انتقال آب را داده، اما این 

موضوع هنوز اجرایی نشده است. 
حیدرعلــی عابــدی، در جمــع گروهی از 
کشاورزان شــرق اصفهان در مسجد گلزار شهر 
خوراســگان افزود: مصوبات شورای عالی آب راه 
نجات زاینده رود اســت و مردم و نمایندگان جز 

این چیز دیگری نمی خواهند.
وی تصریح کرد: تغییر مرز بین استان اصفهان 
و استان بالادست و اســتانی شدن آب به جای 
حوضه آبریز از جمله معضلاتی است که خشکی 
زاینده رود را رقم زده اســت و از وزارت کشــور 
می خواهیم نسبت به تغییر عمدی مرز جغرافیایی 

بین 2 استان وارد عمل شود.
این نماینده مجلس اضافه کرد: شرایط تامین 
آب آشامیدنی استان اصفهان در تابستان امسال 
به حدی وخیم شــد که مدیــران آب مجبور به 

اســتفاده از چاه های آب فضای سبز برای تامین 
آب آشــامیدنی شهروندان شدند، با این حال باز 
هم برداشــت های غیرمجاز در استان همجوار و 

بالادست زاینده رود ادامه داشت.
عابدی با بیان اینکه برخی طرح های انتقال آب 
در عمل قابل انجام نیست، تصریح کرد: انتقال آب 
از خلیج فارس به مرکز ایران را باید به عنوان یک 

سراب یاد کرد که در عمل اجرایی نخواهد شد.
وی با  اشــاره به اینکه میــزان آب زیادی از 
استان خوزستان به دریا می ریزد و هدر می رود، 
خاطرنشــان کرد: با برنامه ریزی و اقدام صحیح 
می توان با مدیریت این آب، سهم آب کشاورزی، 
آشامیدنی و صنعت خوزستان را داد و حتی آب 

نقاط مرکزی ایران را نیز تامین کرد.
ناهید تاج الدین دیگر نماینده مردم اصفهان 
در مجلس شورای اسلامی نیز گفت: جریان دائمی 
 رودخانه زاینده رود حق طبیعی مردم و کشاورزان 
است و متاسفانه برخی این حق را نادیده می گیرند.

وی با  اشــاره به خشــکی زاینده رود و تالاب 
بین المللی گاوخونی اظهار داشــت: ریزگردهای 
حاصل از آن نه فقط مشکلاتی را برای مردم استان 
اصفهان ایجاد می کند، بلکه دامنگیر شمار زیادی 

از استان های دور و نزدیک می شود.
وی تاکید کرد: از دولت می خواهیم نسبت به 

وعده های خود مصمم باشد و به آن عمل کند.
اســفندیار امینی ، دبیر اجرایی نظام صنفی 
کشاورزی استان اصفهان نیز گفت: اصفهان باید 
حدود 80 هزار میلیارد تومان پول به کشور بدهد 
اما ریالی برای تکمیل تونل سوم یا بهشت آباد و یا 

شبکه های آبیاری به این منطقه ندادند.
وی اضافه کــرد: رودخانه زاینده رود را بردند 
و اصفهان را در ازای توسعه طرح کاشت درخت 
بــادام و هلو در مناطق بالادســت رودخانه و یا 
کارخانه های استان پایین دست با حواشی بزرگ 

روبه رو کردند.
نماینده صنف کشاورزان با بیان اینکه محیط 

زیست به خاطر خشــکی زاینده رود دچار آسیب 
جدی شــده است، گفت: متاســفانه بهداشت و 
سلامت نیز با چالش رو به رو و بسیاری از زمین های 

حاصلخیز به کویر مبدل شده است.
وی تصریــح کرد: کشــاورزان از مســئولان 
می خواهنــد که مصوبات و قانون را اجرا کنند و 
این تنها راه حل معضل خشکی زاینده رود و رفع 

مشکلات معیشتی کشاورزان است.
گروهی از کشاورزان و باغداران شرق اصفهان 
با حضور در مســجد گلزار خوراســگان خواهان 
رسیدگی به مشکلات معیشتی و تخصیص نیافتن 

حقابه های خود از رودخانه زاینده رود شدند.
کشاورزان ساکن در شهرهای شرقی اصفهان 
از جمله زیار، ورزنه، اژیــه، هرند، برآن همراه با 
خانواده هــای خود در محل یاد شــده گرد هم 
آمدند و بر توجه بیشــتر مســئولان برای حل 
معضلات کشــاورزان و اجرای وعده های مدیران 

کشور تاکید کردند.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: 
16 نفر از دانش آموزان این استان در مسابقه 
جهانی یو.سی.مس )UCMAS( محاسبات ذهنی 
و چرتکه ای کشور مالزی موفق به کسب مقام 

شدند. 
موسی دادی زاده سرخایی در جمع خبرنگاران 
افزود: از مجموع 117منتخب تیم ایران، 16دانش آموز 
مربــوط به هرمزگان بودند که با درخشــش خود 

رتبه های جهانی را کسب کردند.
وی بیان داشت: برای تیم منتخب هرمزگان از 
ناحیه یک و دو بندرعباس و شهرســتان قشم، رها 
بقایی پــوری و فاطمه راهگان مقام قهرمانی جهان 
و امیرحسین شــریفی، فاطمه حسینی پور، آرسام 
رجب زاده، محمد صدرا نیرومند، یاســمن شمسی 
و محمد کریم زاده مقام اول جهان را کسب کردند.

مدیــرکل آموزش و پرورش هرمــزگان اظهار 
داشت: همچنین امین طاها قلعه نویی، دینا جعفری 
و یلدا عطار مقام دوم و ســام احمدی، ثنا صدراله 
کلاری، سپهر زینلی زاده، امیر حسین لاهوتی و امیر 
محمد منصور لکورح مقام سوم این دوره از مسابقه 

را کسب کردند.
دادی زاده ســرخایی یــاد آورشــد: دانش آموز 
شــرکت کننده در این رقابت ها توانســتند با پشت 
سرگذاشتن رقیبانی از کشورهای آمریکا، انگلیس، 
کانادا، اســپانیا، آلمــان، هلند و اســترالیا هوش 
محاسبه ای خود را به رخ حریفان قدرتمند کشورهای 

اروپایی و آمریکایی بکشند.
این مســئول گفت: دانش آموزان هرمزگان در 
سال های اخیر نیز با کسب موفقیت های مهم ملی و 
بین المللی در عرصه های علمی، پژوهشی و فرهنگی 

ورزشی برای ایران افتخار آفرین بوده اند.
بیست و سومین مســابقه جهانی یو.سی.مس 
)UCMAS( محاسبات ذهنی و چرتکه ای به میزبانی 
کشور مالزی برگزار شد که 43 کشور در قالب سه 
هزار دانش آموز با هم به رقابت پرداختند که از این 

تعداد 117 نفر منتخب دانش آموزان ایران بودند.

تبریز- خبرنگار کیهان:
از مجموع اعتبــارات مصوب طرح نجات 
دریاچه ارومیه فقط 39/1 درصد آن پرداخت 

شده است.
به گزارش ستاد احیای دریاچه ارومیه این درصد 
11 هزار و 433 میلیارد ریال را شــامل می شــود. 
مجموع اعتبارات مصوب طرح احیای دریاچه ارومیه 
تا ســال گذشــته 37 هزار و 873 میلیارد و 850 

میلیون ریال بود.
در مجمــوع فقط 11 هــزار و 439 میلیارد و 
700 میلیون ریال در طول ســال های 93 تا سال 
96 پرداخت شده و 26 هزار و 434 میلیارد و 150 

میلیون ریال پرداخت نشد.
این گزارش حاکیســت: در سال گذشته اعتبار 
مصوب طرح احیای دریاچه 8 هزار و 207 میلیارد 
و 150 میلیــون ریال بود که تنهــا 3 هزار و 696 

میلیارد ریال آن پرداخت شده است.

همدان- خبرنگار کیهان:
استاندار همدان گفت: برنامه توسعه استان، متوازن 
است و باید با نگاهی یکســان، بر اساس جمعیت و 
رعایت عدالت به تمام شهرستان های استان توجه کرد.

سیدسعید شاهرخی در جلسه شــورای برنامه ریزی و 
توسعه همدان با اشــاره به اینکه برخی از طرح های استان 
کارکرد ملی دارنــد، اظهار کرد: چنانچه پروژه ملی راه آهن 
برقی شود استان های غرب کشور نیز از آن بهره مند می شوند 
و علاوه بر حمل و نقل مسافر، تامین مواد اولیه کارخانه ها و 

تمام مراکز صنعتی نیز از این طریق انجام می شود.
وی خواســتار همت دســتگاه های اجرایــی در جذب 
اعتبارات ملی شد و افزود: تاکنون 145 میلیارد ریال از اوراق 
مشارکت ملی در طرح های اجرایی استان استفاده شده است 
که 45 میلیارد آن به طرح سد خرم رود تخصیص یافته است.

اســتاندار همدان با بیان اینکه شــهرداری ها از اوراق 
مشارکت و اسناد اسلامی بهره برداری کرده و بدهی های معوق 
خود را پرداخت کنند تبیین کرد: در حال حاضر 10 درصد از 
اوراق نزد برخی از دستگاه ها باقی مانده است که دستگاه ها 
باید از این اوراق برای طرح های اجرایی خود استفاده کنند 

که در غیر این صورت این اعتبارات برگشت می خورد.

همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان همدان از 
برگزاری سومین دوره جشنواره استانی دین 

و رسانه در همدان خبر داد.
حجت الاسلام علی دشتکی اظهار کرد: جشنواره 
در موضوعات دینی از جمله ســرفصل های قرآن و 
عترت، فصــل نیایش و بندگی، حماســه اربعین، 
اعتکاف، ایثار و شــهادت و سبک زندگی اسلامی 

برگزار می شود.
وی افزود: دو سرفصل چهلمین سالگرد انقلاب 
اسلامی و رویکرد جهادی مبتنی بر رهنمودهای مقام 
معظــم رهبری در عرصه های فرهنگی، اقتصادی و 
اجتماعــی نیز به عنوان بخش ویژه جشــنواره در 

سومین دوره این جشنواره دیده شده است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان همدان با بیان 
اینکه مهلت ارسال آثار تا 22 فروردین 1398 است، 
عنوان کرد: جشنواره در 3 محور تحریری مشتمل بر 
مقاله، گزارش تحلیلی و گفت وگوی تحلیلی؛ بخش 
فیلم شامل فیلم داستانی کوتاه، مستند و کلیپ و 

محور عکس برگزار خواهد شد.
وی افــزود: در این دوره از جشــنواره علاوه بر 
مطبوعات و رسانه های صوتی و تصویری، کانال های 
شبکه های مجازی که از تعداد مخاطبان قابل توجه 

برخوردارند نیز امکان مشارکت خواهند داشت.
دشتکی مسلح کردن رسانه ها به محتوای دینی 

را از مهم ترین رویکردهای جشنواره برشمرد.

مشهد- خبرنگار کیهان:
مدیرکل راه آهن خراســان رضوی از رشد 77 درصدی 
حمل و نقل بین المللی از مرز ریلی سرخس طی سال جاری 

در مقایسه با مدت مشابه پارسال خبر داد.
ضیایی مهر در گفت وگو با خبرنگاران با اشــاره به اینکه طی 8 
ماهه نخست امســال، 83 درصد ترانزیت ریلی کشور از طریق مرز 
ریلی سرخس صورت گرفته است، اظهار داشت: طی این بازه زمانی 
دو میلیون و 700 هزار تن کالا از طریق خطوط ریلی استان جابجا 
شده که از این میزان یک میلیون و 700 هزار تن حمل و نقل ریلی 
بین المللی بوده که ازمرز سرخس به مقصد کشورهای آسیای مرکزی 

فرستاده شده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر خراسان رتبه نخست جابجایی 
مسافر برون شهری از طریق خطوط ریلی را به خود اختصاص داده، 
افزود: 70 هزار و 582 نفر زائر خارجی از طریق خطوط ریلی خراسان 
طی سال جاری جابجا شــدند که این رقم رشد 13 درصدی را در 

مقایسه با مدت مشابه پارسال نشان می دهد.

راه آهن چهارمحال و بختیاری
 روی ریل سرعت  قرار گرفت

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
مدیرکل راه و شهرســازی استان چهارمحال و بختیاری 
گفت: پروژه خط آهن مبارکه- سفیددشت- شهرکرد به طول 

92 کیلومتر در دست اجرا است.
داریوش حسینی افزود: این طرح ریلی شامل سه قطعه بوده که 
زیرســازی قطعه دوم به طول 21 کیلومتر تکمیل و پیمانکار قطعه 

اول این پروژه نیز انتخاب و عملیات زیرسازی آن آغاز شده است.
وی با بیان اینکه مطالعات مســیر ریلی اصفهان-  چهارمحال و 
بختیاری- خوزستان توسط یک شرکت کره ای در حال انجام است،  
اضافه کرد: در این طرح چند کریدور پیشنهاد شده است که به این 
ترتیب استان های خوزستان و چهارمحال و بختیاری از طریق راه آهن 

مرکز به پایتخت متصل می شوند.
حسینی ادامه داد: این پروژه با حدود پنج هزار میلیارد دلار جزو 

بزرگ ترین پروژه های کشور است.

ساری - خبرنگار کیهان:
مدیرعامل شرکت گاز مازندران گفت: تاکنون به 2007 روستای استان گازرسانی شده است.
جعفر احمدپور افزود: 99 درصد از جمعیت شــهری و 92 درصد جمعیت روستایی مازندران از نعمت 

گاز برخوردارند.
وی با اشاره به اجرای گازرسانی در 498 روستا گفت: تا سال 1400 تمامی روستاها از نعمت گاز طبیعی 

برخوردار می شوند.
وی تصریح کرد: از 58 شهر استان 55 شهر دارای گاز طبیعی است و به سه شهر بلده، آلاشت و گزنگ 

نیز تا سال آینده گازرسانی خواهد شد.

مدیرکل راه آهن خراسان خبر داد:

رشد 77 درصدی حمل ونقل بین المللی 
از مرز ریلی سرخس

یک طرح سرمایه گذاری 
در بندر چابهار 
کلنگ زنی شد

وزیر راه و شهرسازی:

راه آهن رشت
 امسال افتتاح می شود

انتقاد امام جمعه بیله سوار مغان 
از خودرو سازان داخلی

نماینده مجلس :

دولت به اجرای طرح های انتقال آب استان اصفهان عمل نکرد

برگزاری جشنواره
 دین و رسانه در همدان

موفقیت 16 دانش آموز هرمزگان 
در مسابقه جهانی 

تخلفات ساختمانی در کرج
کرج- خبرنگار کیهان: عضو شورای اسلامی شهر کرج گفت: مسیر تخلفات 

ساختمانی در کرج به نسبت سایر کلانشهرهای کشور هموارتر است.
ســارا دشــتگرد با انتقاد از مبالغ غیرکارشناسی جرایم کمیسیون ماده صد 
رســیدگی به تخلفات ساختمانی گفت: در سایر کلانشــهرهای کشور از جمله 
همدان مبالغ جرایم ماده صد به میزانی است که سازندگان به هیچ وجه رغبتی 
برای تخطی از پروانه ساختمانی نشان نمی دهند و در نتیجه شهرسازی و معماری 

روی روال استاندارد خود پیش می روند.
وی افزود: اما عکس این قضیه در کرج صادق است و مبالغ غیرکارشناسی و 
پایین جرایم ماده صد موجب شده تا اکثر سازندگان مشتاق به تخلف ساختمانی 
باشــند که البته نتیجه این شهر فروشی و تراکم فروشی و پدید آمدن درآمدهای 
ناپایدار چیزی جز فقر سرانه های خدماتی و بروز مشکلات جدید برای شهروندان 

و البته مدیریت شهری نیست.
ایجاد بندر خشک

* استاندار البرز گفت: ایجاد بندر خشک یکی از برنامه هایی است که بزودی 
در استان البرز انجام می شود.

عزیزالله شهبازی اظهار کرد: با احداث بندر خشک در مجاورت دو استان تهران 
و البرز ضمن بهره گیری از ظرفیت های خطوط باری می توان گســترش تعاملات 

حمل و نقلی را در کشور رقم زد.
وی افزود: در شــرایط کنونی زمان آن فرا رســیده تا با احداث بندر خشک 
در همجواری دو اســتان زمینه گسترش تعاملات حمل و نقل زمینی و هوایی را 

فراهم ساخت.
نیاز اعتبار برای استخر دانش آموزی

تایباد- خبرنگار کیهان: مدیر آموزش و پرورش شهرستان مرزی و تلفیقی 
تایباد گفت: با گذشــت بیش از 7 ســال از آغاز ساخت تنها استخر دانش آموزی 
این شهرستان این پروژه همچنان ناتمام مانده و برای تکمیل به 25 میلیارد ریال 

اعتبار نیاز دارد.
محمود آریامنش گفت: این پروژه ورزشــی یکی از مهم ترین طرح های نیمه 
تمام شهرســتان اســت که تاکنون 45 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و بیش از 

شش میلیارد و 500 میلیون ریال برای آن هزینه شده است.
آریامنــش به کمبود فضاهای ورزشــی در حوزه دانش آموزی اشــاره کرد و 
گفت:ایــن شهرســتان با بیش از 24 هــزار و 500 دانش آموز در تقاطع مختلف 

تحصیلی فقط دو فضای سرپوشیده و یک فضای روباز ورزشی دارد.
انتقاد از پارتی بازی

ساری- خبرنگار کیهان: نماینده ولی فقیه در مازندران گفت: این بساطی 
که امروز در ادارات کشور می بینیم به هیچ عنوان قابل پذیرش نیست.

آیت الله نورالله طبرسی، از عدم شایسته سالاری در ادارات و نهادها و جایگزین 
شدن رابطه و پارتی بازی به جای ضابطه و قانون انتقاد کرد.

وی همچنین با انتقاد از وضع موجود در نهادهای دولتی کشور، خاطرنشان 
کرد: به راحتی به برخی افراد میلیاردها تومان تسهیلات بانکی می دهند، اما وقتی 
به مردم عادی می رسند برای پرداخت دو میلیون تومان وام هزاران بهانه می آورند.

پوشش بیمه سلامت
* مدیر کل بیمه سلامت مازندران اعلام کرد: 43 درصد جمعیت استان زیر 

پوشش بیمه سلامت هستند.
رسول ظفرمند افزود: با اینکه روستائیان رایگان تحت پوشش اند اما هنوز 292 

هزار نفر فاقد بیمه سلامت هستند.
وی در خصوص اجرای طرح پزشک خانواده شهری گفت: حدود 600 پزشک 

و 98 درصد جمعیت شهری تحت پوشش این طرح هستند.
ظفرمند افزود: سرانه سطح یک درمان روستائیان در سال 128 هزار تومان 

و پرداختی و هزینه بیمه شدگان حدود 10 درصد است.
آغاز عملیات ساختمانی

چناران- خبرنگار کیهان: مدیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
چناران گفت: با اختصاص 160 میلیون تومان اعتبار، عملیات ساختمانی پایگاه 

اطلاع رسانی چناران آغاز شده است.
محمد طاهریان مقدم افزود: شهرســتان چناران در مســیر جاده آســیایی 
محور گردشــگری قوچان به مشهد واقع شــده است و قرارگیری این شهرستان 
در محدوده دامنه رشته کوههای هزار مسجد و بینالود باعث شده هر ساله بیش 
از یک ونیم میلیون مســافر و گردشگر از این مسیر عبور نمایند که وجود پایگاه 
اطلاع رسانی می تواند نقش بســزایی در معرفی جاذبه های فرهنگی، تاریخی در 

توسعه گردشگری داشته باشد.
وی افزود: زمینی در حاشــیه شمالی پارک زائر شهرستان در اختیار میراث 
فرهنگی قرار گرفت تا میراث فرهنگی نسبت به احداث آنها اقدام نماید. طاهریان 
افزود: عملیات ســاختمانی ایجاد پایگاه اطلاع رسانی از مهر ماه شروع شده و در 

آینده نزدیک به بهره برداری خواهد رسید.
تسهیلات گردشگری روستایی

تبریز - خبرنگار کیهان: دبیرکل میراث فرهنگی آذربایجان شرقی گفت: 
امســال 460 میلیارد ریال برای 30 طرح تســهیلات گردشــگری روستایی در 

آذربایجان شرقی اختصاص یافته است.
»مرتضی آب دار« افزود: سال گذشته تا 25 مهر امسال با صدور 41 موافقت  
اصولی اولیه بوم گردی در ســرمایه گذاری گردشگری استان موافقت شده است. 
وی گفت: 14 طرح موافقت اصولی سرمایه گذاری گردشگری را دریافت کردند و 
68 انجمن مردم نهاد میراث فرهنگی در آذربایجان شرقی فعالیت دارند که 111 

کارت عضویت توسط این انجمن صادر شده است.
اعزام مددجویان به مشهد

4200 مددجوی کمیته امداد آذربایجان شــرقی با 100 اتوبوس مزین به نام 
شهدا جهت زیارت حرم مقدس امام رضا)ع( به مشهد رفتند.

مددجویان درقالب طرح »شــوق زیارت« و به مدت 5 روز در مشهد مقدس 
حضور داشــتند. برای اعزام این تعداد زائر مددجو 12 میلیارد ریال هزینه شــد. 

همچنین 200 خیر استان نیز با این کاروان ها عازم مشهد مقدس شدند.
عدم تخصیص بودجه

سلماس - خبرنگار کیهان: نماینده سلماس در مجلس شورای اسلامی 
گفت: با اعتبارات موجود نمی توان کاری انجام داد. 

شهروز برزگر کلشانی به مقایسه آسفالت روستاها و سلماس پرداخت و یادآور 
شد: وضع آسفالت معابر روستاهای تابعه شهرستان بهتر از معابر شهری سلماس 

می باشد و باید بودجه بیشتری تخصیص پیدا کند.
افتتاح پایگاه امداد جاده ای

پایگاه دوم امداد جاده ای هلال احمر ســلماس در محور ســلماس به خوی، 
)گردنه قره تپه( راه اندازی شد.

رئیس هلال احمر ســلماس گفت: با دریافت مجوزهــای لازم، پایگاه موقت 
کانکسی فوق تبدیل به پایگاه  امدادی ثابت می شود.

مهــدی رضایی گلعذانی با اشــاره به پرحادثه  بودن محور ســلماس - خوی 
افزود: در پایگاه امداد قره تپه سلماس افراد آموزش دیده و آمبولانس مستقر است.

نشست یاوران وقف و رسانه
اصفهــان- خبرنگار کیهان: برای اولین بار در کشــور به همت اداره کل 
اوقاف و امور خیریه اســتان، اولین نشست تخصصی انجمن یاوران وقف و رسانه 

در اصفهان برگزار شد.
در این نشست مقرر شد با تهیه یک بانک جامع اطلاعات اصحاب رسانه، کلیه 
دست اندرکاران رسانه ای بتوانند از امکانات بیمارستان حضرت امیرالمؤمنین)ع( 
با تخفیفات ویژه درمانی اســتفاده کنند. حجت الاسلام والمسلمین رضا صادقی 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه اســتان اصفهان گفت: چند زمین وقفی در اصفهان 
وجود دارد که نیت واقف بر ساخت بیمارستان است که یکی از بزرگ ترین زمین ها 

را به اصحاب رسانه واگذار خواهیم کرد.
آزادسازی سواحل دریا

ساری- خبرنگار کیهان: مدیرکل گردشگری مازندران اظهار داشت: مالکیت 
دولتی تاسیســات گردشگری در سواحل از مشکلات جدی گردشگری محسوب 
می شود و به منظور رونق صنعت گردشگری، دولتی ها باید ساحل دریا را آزاد کنند.
فرزانه گفت: متاسفانه برای این منظور ردیف اعتباری تعیین نشده است که این 
مسئله در کنار عدم وجود ردیف اعتباری در بحث تبلیغات و بازاریابی گردشگری 

استان از رشد مناسب برخوردار نیست.
وی گفت: 122 منطقه جذاب و قریب به دو هزار واحد گردشــگری رسمی 
و اقامتگاه های بومی و مراکز تفریحی و هتل ها در ســطح اســتان وجود دارد که 

ظرفیت بی نظیری برای جذب گردشگری است.

پنج  مرکز بهداشــتی در شهرستان های 
رفسنجان و انار افتتاح شد.

مرکز خدمات جامع ســلامت ثامن الحجج )ع( 
جعفرآباد با 500 مترمربع زیربنا، خانه بهداشت روا 
مهران با متراژ 200 مترمربع، ستاد شبکه بهداشت 
شهرســتان انار با متراژ یک هــزار مترمربع، مرکز 
خدمات جامع ســلامت شهید باهنر انار با زیربنای 
500 مترمربع و خانه بهداشت گلشن شهرستان انار 
با متراژ 120 مترمربع با مجموع اعتبار 30 میلیارد 

ریال افتتاح شد.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی رفسنجان گفت: 
برای تجهیز این مراکز 10 میلیارد ریال از اعتبارات 

این دانشگاه هزینه شده است. 
مرکز خدمات جامع سلامت جعفرآباد با کمک 
چهار میلیارد ریالی علی بساوند از خیران شهرستان 
و اختصاص چهار میلیارد ریال از سوی دانشگاه علوم 
پزشــکی رفسنجان و اختصاص اعتبار یک میلیارد 

ریالی برای تجهیز آن احداث شده است.

فقط 39 درصد مجموع اعتبارات 
مصوب دریاچه ارومیه
 پرداخت شده است

استاندار:

نگاه به توسعه 
شهرستان های استان همدان 

یکسان است

پنج مرکز بهداشتی
 در رفسنجان و انار افتتاح شد

رتبه نخست مازندران در گازرسانی به روستاها

70 درصد مسیر بزرگراه شمالی کرج آزاد شد

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس 
گفت: 25 درصد از ریزگردهای کشور متعلق 

به کرمان است.
یحیی کمالی پور اظهار داشت: حال استان کرمان 
زیاد خوب نیست، و این استان جزو مشکل دار ترین 
استان ها به لحاظ آب است و مدیریت ناصحیح آبی 
در ادوار مختلف منظومه ای از چاه های غیرمجاز را 
ایجاد و بحــران به وجود آورد به نحوی که کنترل 

منابع آبی از دست متولیان خارج شده است.

وی افــزود: در حوزه خاک و مســائل زیســت 
محیطی اســتان کرمان وضعیــت خوبی را تجربه 
نمی کند، دومین اســتان ریزگردی کشور هستیم 
و 25 درصد از ریزگردهای کشور متعلق به کرمان 

است و مردم خاک تنفس می کنند.
کمالی پــور تصریــح کــرد: 80 درصد مناطق 
روستایی شهرســتان های جیرفت و عنبرآباد فاقد 
پوشــش ارتباطی هســتند و یک هزار و 200 راه 

روستایی فاقد دسترسی و آسفالت است.

نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس:

25 درصد ریزگردهای کشور 
متعلق به کرمان است

فرمانده سپاه شهرستان سنندج گفت: 1۴0 جهیزیه به نوعروسان کردستانی اهدا می شود 
که ارزش کل این جهیزیه ها یک میلیارد و 50 میلیون تومان بوده است. 

سرهنگ حسن عسگری، با بیان اینکه جهیزیه هایی که به نوعروسان اهدا می شود، شامل »یخچال، 
تلویزیون، ماشین لباسشویی و دوتخته فرش« است؛ تصریح کرد: در مجموع 140 جهیزیه به نوعروسان 

کردستانی اهدا می شود که ارزش کل این جهیزیه ها یک میلیارد و 50 میلیون تومان بوده است.
وی خاطرنشان کرد: سپاه علاوه بر اهدای جهیزیه به نوعروسان، امسال یک هزار بسته لوازم التحریر 
به ارزش 50 میلیون تومان بین دانش آموزان مناطق روستاهای محروم و حاشیه نشین این شهرستان 

توزیع کرده است.

اهدای ۱۰ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال جهیزیه
 به زوج های کردستان


